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Algemene ledenvergadering 

Wij nodigen alle leden van harte uit om de jaarlijkse algemene ledenver-

gadering bij te wonen. Naast de vaste agendapunten is er alle ruimte 

om van gedachten te wisselen over zaken in onze leefomgeving en wat 

de Milieugroep daarin kan betekenen. 

Locatie: IVN-lokaal, Burgemeester Pijlsstraat 1d te Schinnen 

Datum: woensdag 5 april 2023 

Aanvang: 19:30 uur 

Groeve Spaubeek  

dit jaar opengesteld 
 
Na vele jaren ontgronden en herinrichten is het 

einde in zicht. De firma Bruls is, conform de af-

spraken in het afwerkplan na de ontgronding, 

nog bezig een aantal zaken te realiseren. Zo zijn 

de waterpartijen gerealiseerd en zijn de wandel-

paden in grote lijnen aangelegd. 

De in- en uitgang dienen nog zodanig te worden gemaakt 
dat de groeve alleen toegankelijk is voor wandelaars. Nu 
kunnen motorcrossers er nog gemakkelijk in en helaas 
gebeurt dat ook. Ook moet er nog een uitkijkpunt aan de 
Hoornbergseweg worden gerealiseerd en dient de grote 
strook asfalt verwijderd te worden. De verwachting is dat 
de groeve dit jaar kan worden opengesteld. 
 
Een punt van zorg is dat een groot deel van de groeve 
nog altijd te koop staat en dat er voor de koop nog 
steeds één gegadigde is. Helaas is dit geen natuurorganisa-
tie, die borg zou kunnen staan voor de belangen van de 
natuur en goed beheer. 
 
Intussen hebben wij gesproken met de mogelijke koper 
die de groeve wil gebruiken als plek om tot rust te komen 
en om af en toe te kamperen. We hebben hem uitgelegd 
dat het eigenaarschap ook betekent dat hij verantwoorde-
lijk is voor de bescherming van de natuur, het onderhoud 
en de veiligheid. Het gebied wordt immers openbaar toe-
gankelijk. Ook bij de gemeente Beek hebben we onze 
zorgen geuit, want vergunningen voor evenementen en 
kamperen, zullen bij de gemeente aangevraagd moeten 
worden. We blijven waakzaam!  
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Impressies Silt 

 

Voortgang  
Groevepark Silt 
 
Over de commotie 
 
Er is de laatste weken onder de leden veel 
commotie geweest omtrent het Ontwerp Be-
stemmingsplan Groeveplan Silt en de rol die 
het bestuur van de Milieugroep heeft geko-
zen. Meerdere mensen voelden zich overval-
len door de plannen hoewel die op hoofdlij-
nen al geruime tijd bekend waren. Immers in 
diverse uitgaven van het Stortfront en tijdens 
de jaarvergaderingen hebben wij over de 
voortgang bericht en ook over onze visie op 
deze ontwikkeling. Daarop heb wij nooit dui-
delijke reacties ontvangen. Voor ons een 
teken dat we goed bezig waren. Gezien de 
weerstand die ontstond toen het plan een-
maal formeel ter visie lag, hebben wij een 
verkeerde inschatting gemaakt: geen reactie 
betekent blijkbaar niet dat er geen bezwaren 
zijn. 
Dat roept bij ons de vraag op welke wijze van 
communicatie onze leden dan wel bereikt. Is 
het vaker organiseren van een ledenvergade-
ring een oplossing? Of moeten we deuren 
langs bij belangrijke besluiten? En wanneer 
is het dan belangrijk genoeg? Graag horen 
wij uw visie daarop. Wij hebben immers uw 
input nodig om ons gemandateerd te weten 
bij het nemen van besluiten en initiatieven. 
 
Onze vragen over het plan Silt 
 
Eind januari is het bestemmingsplan 
“Groevepark Silt” ter visie gelegd. Een heel 
pakket, bijna 1000 pagina’s leesvoer. De 
Milieugroep (en de overige leden van de 
klankbordgroep) beschikten al een maand 
eerder over het plan, zo was er meer tijd om 
een en ander door te nemen. 
Al snel werden door ons vraagtekens ge-
plaatst m.b.t. de regels van het plan, de bijla-
gen en de toelichting. Zo hadden wij vragen 
over een extra bouwlaag op het hoofdge-
bouw, het maximale aantal vakantiewonin-
gen, het aantal evenementen, de toegang 
voor buurtbewoners, de grondwateronttrek-
king, de gevolgen voor de Platsbeek, de Ge-
leenbeek en het Diependaal, de verlichting 
langs de Hettekensweg, de omheining rond 
de voormalige stortplaats en de gevolgen 
voor de das en de rugstreeppad. 
Genoeg reden om een bijeenkomst te organi-
seren met het bestuur en de initiatiefnemers 
van Silt. Het was een positief overleg, waarin 
vrijwel alle vragen naar onze tevredenheid 
werden beantwoord. Ook bleek dat ondanks 
nauwgezette controle er toch fouten in het 
plan stonden. Bovendien was de tekst soms 
onduidelijk.  
In de regels staat bijvoorbeeld dat jaarlijks 
twaalf evenementen mogelijk zijn met een 
maximale duur van twee weken. Dit bleek op 
advies van de gemeente te zijn opgenomen 

en helemaal niet waar Silt om had gevraagd. 
Ook zij vinden dat het park rust moet uitstra-
len en vinden dat onverenigbaar met een 
groot aantal evenementen. Afgesproken is dat 
wij dit in onze zienswijze opnemen.  
 
Ook staat in het plan dat op het hoofdgebouw 
een extra bouwlaag moet komen, waar een 
viertal appartementen staat gepland. Vreemd 
dat hierover in de klankbordgroep nooit is 
gesproken. Onze zorg dat het gebouw te 
hoog zou worden vond men ongegrond omdat 
de aanzet van het hoofdgebouw lager staat 
gepland. De belofte van Heusschen Copier 
dat alle bouwvolumes opgaan in hun omge-
ving zou hiermee stand houden. Omdat wij op 
dit onderdeel niet gerust zijn, hebben wij er in 
onze zienswijze een punt van gemaakt.  
Ook de regels over het aantal huisjes in de 
groeve zorgen voor verwarring. Wanneer men 
alle huisjes in de regels van het bestem-
mingsplan optelt blijken dat er 73 te zijn. Ge-
lukkig staat verderop dat het totaal aantal 
huisjes maximaal 60 mag zijn zoals ook is 
afgesproken. Dit maximum zal duidelijker 
moeten worden verwoord.  
 
Natuurlijk ging het in het overleg over de toe-
gang tot Silt voor de buurtbewoners. Via de 
Hettekensweg, een nog te realiseren uitkijk-
punt aan de Karrestraat en ook via de Grubbe 
in Nagelbeek kan men straks de groeve in 
wandelen, maar alleen via een pad boven-
langs de groeve. Dit om het park exclusief te 
houden voor de verblijfsgasten. Ook werd 
duidelijk dat het niet de bedoeling is dat men 
van “buitenaf” hier komt zwemmen. Men zit 
niet te wachten op een niet te controleren 
grote toeloop van mensen zoals bijvoorbeeld 
in de ENCI-groeve. Overigens hebben wij ook 
vragen gesteld over de kwaliteit van het water 
in de groeve. Heeft dat straks de kwaliteit die 
voor zwemwater geschikt is? 
 
En wat is het effect op de grondwaterstand 
wanneer er een aantal jaren ontgrond gaat 
worden? Zal dit tot verdroging leiden in kwets-
bare gebieden zoals Platsbeek, Geleenbeek 
en Diependaal. Het hydrologisch onderzoek 
riep bij ons vragen op, bijvoorbeeld over de 
kwelstromen die niet in beeld zijn gebracht. 
En de effecten stoppen nét naast N2000-
gebied. Toeval? Dat vraagt in ieder geval 
waakzaamheid: wat als de ontgronding ver-
traagt en langer dan 5 jaar duurt? Wat als het 
model er een paar cm of dm naast zit? 
 
Ook hebben wij hen gewezen op een in het 
onderzoek gemiste dassenburcht aan de Het-
tekensweg. Daardoor is niet beschreven wat 
al het extra verkeer en de nieuwe straatver-
lichting voor effect zal hebben op deze soort.  
 
Een deel van Silt wordt gevormd door de 
voormalige stortplaats, waar omheen al jaren 
een hoog Heras-hekwerk staat. Landschap-
pelijk niet fraai! Gekeken wordt naar een alter-
natief, bijvoorbeeld een hekwerk dat minder 
hoog is, met schapendraad. Er zal waar-
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schijnlijk wel een afrastering moeten komen 
rond de velden met zonnepanelen die daar 
gepland zijn. 
Dus, ook al zijn wij als bestuur vanaf het begin 
betrokken bij het project, er rest toch een reeks 
opmerkingen die we in een zienswijze hebben 
opgenomen in het belang van natuur, land-
schap en omwonenden. 
 
Klankbordgroep 
 
Daags na onze bijeenkomst met de initiatiefne-
mers van Silt waren wij ook in het overleg met 
de klankbordgroep.  
Daar bleek dat in Nagelbeek een kleine groep 
principieel tegen Silt is. Men heeft echter nog 
geen argumenten aangedragen bij de klank-
bordgroep-leden. Voor het overige zijn er in dit 
overleg alleen positieve geluiden. Belangrijk is 
dat de Hettekensweg de hoofdontsluiting van 
Silt zal zijn.  
Gevraagd werd naar de exacte hoeveelheid 
nog af te graven grond, omdat er verschillende 
getallen worden genoemd. Christian van Daal 
geeft een toelichting over de noodzakelijke 
vorm van de waterplas om enerzijds blijvend 
open water te kunnen handhaven en anderzijds 
verschillende (nieuwe) biotopen te kunnen la-
ten ontstaan. Op basis daarvan heeft Bureau 
Heusschen-Copier de vorm ontworpen. De af 
te graven hoeveelheid was minder dan Bruls 
hoopte en komt neer op 435.000 m3.  
Verder werd gesproken over uitvoeringsele-
menten die later nog aan bod zullen komen 
zoals:  
- hoe borgen we de kwaliteit van de natuur in 

Silt? 
- hoe gaat men om met de aanbeveling over 

PAK’s, welke in beperkte mate en onder de 
normstelling zijn gevonden nabij weegbrug?  

- wanneer wordt besloten over appartementen 
boven het centrale gebouw, zoals afgestemd 
met de dorpsbouwmeester en passend bin-
nen de hoogtenormen?  

    Gevraagd werd naar de stand van zaken met 
betrekking tot de zonnepanelen. Christian van 
Daal hoopte op korte termijn samen met Aterro 
en Nagar Solar de aanvraag te kunnen doen bij 
de provincie. Dan zal blijken of iedereen, met 

 

 
 

name bij de provincie de afdeling Duurzaam-
heid en de afdeling Nazorg stortplaatsen, 
door een deur kan. Het plaatsen van zonne-
panelen op oude stortplaatsen is binnen Lim-
burg overigens geen unieke ontwikkeling. 
Van groot belang zal het hebben van een 
communicatieplan zijn, vanaf het moment dat 
concrete beslissingen worden genomen. De 
firma Bruls zal daar dan voor zorgen. Men wil 
nu eerst zekerheid hebben over de uitvoe-
ring.  
 
Toelichting hydrologie en ecologie 
 
Twee weken daarna hebben bestuursleden 
van de Milieugroep nog een overleg met Silt 
en hun hydrologisch adviseur gehad over de 
vragen die wij hadden over de geohydrolo-
gische modellering. Overtuigend werd uitge-
legd dat de werkwijze van ontgronding, inclu-
sief een retourbemaling, zo zijn geoptimali-
seerd, dat de effecten tot buiten Natura2000 
zullen blijven. Duidelijk werd ook dat de pro-
vincie, als bevoegd gezag voor natuur, een 
zeer wakend oog op het geheel houdt. 
Er werd nog gesproken over de door ons 
aangedragen grote dassenburcht aan de 
Hettekensweg. Daarvoor waren inmiddels 
maatregelen bedacht zoals de weg versmal-
len ter hoogte van de burcht en de snelheid 
naar 30 km. Eventuele verlichting wordt dier-
vriendelijk. Ook komt er aanvullende beplan-
ting zodat de burcht meer aan het oog wordt 
onttrokken. 
 
Ook zijn wij het erover eens geworden dat de 
toegang tot de groeve voor de buurtbewo-
ners ruimer moet zijn, zodat zij niet alleen 
boven langs de groeve mogen wandelen, 
maar ook onder in de groeve langs het water. 
Bekeken wordt hoe dat in de praktijk gere-
geld kan worden. Voorkomen moet worden 
dat, zoals eerder gezegd, er een grote toe-
loop van buitenaf ontstaat.  
 
Al deze overleggen hebben uiteindelijke ge-
leid tot de door het bestuur ingediende en 
inmiddels bij u bekende zienswijze. 
 
 
 
 

Impressies SILT  (foto/’s bron HeusschenCopier en SILT) 
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Milieugroep tegen  
bouwen in het  
Stammenderbos 
 
Samen met een groep omwonenden en 
het IVN Spaubeek onderzoekt de milieu-
groep de mogelijkheden om een nieuwe 
aantasting van het Stammenderbos te 
voorkomen. Het gaat om de uitbreiding 
van de COA-locatie in een rijksmonu-
ment, voorheen Retraitehuis Sint Ignati-
us in Sweikhuizen. Bouwen tegen Natu-
ra2000 aan is een curieuze optie, zeker 
gezien de stikstofproblematiek en het feit 
dat er alternatieve oplossingen zijn. 

Een tijdelijke huisvesting van 150 mensen in 
wooncontainers en daarna het historische 
retraitehuis verbouwen om daar de 150 
extra bewoners te kunnen plaatsen, vinden 
wij geen goed plan. Dit is wel het voorstel in 
de motie die door de gemeenteraad van 
Beekdaelen is aangenomen. Het College 
B&W wil die motie uitvoeren. De Gemeente 
Beek gaat hierin mee  en is desgevraagd 
niet van plan op te komen voor de belangen 
van hun inwoners die door het project  
worden geraakt.  

De soorten en leefgebieden in het Natura2000-
gebied Geleenbeekdal zijn zeer kwetsbaar voor 
verstoring door stikstof, geluid, licht en verkeer. 
Door dit plan gaan deze invloeden fors toene-
men. Ook moet een aantal bomen in het park-
bos wijken voor de containers. Voor de milieu-
groep is het vanzelfsprekend dat het COA en de 
gemeente komen met een zorgvuldig onder-
zoek naar de effecten op natuur, milieu, rust en 
beleving. Behalve de gemeente zal ook de pro-
vincie moeten instemmen door een natuuront-
heffing te verlenen.  

Het COA organiseert nog een informatiebijeen-
komst en op de omgevingsvergunning is in-
spraak mogelijk. Beide mogelijkheden gebrui-
ken we om de initiatiefnemers te wijzen op de 
onwenselijkheid van dit plan. Aantasting van 
Natura2000-gebied wordt soms als acceptabel 
gezien als er een groot maatschappelijk belang 
is en er geen alternatieven zijn. Dat laatste is 
hier zeker niet het geval.  

Zo werd kort geleden de prima locatie op het 
USAG-terrein gesloten. Ook elders in de ge-
meente zijn voldoende leegstaande panden 
waar een COA-locatie geen natuurschade ople-
vert en de bewoners echt kunnen deelnemen 
aan de samenleving, in plaats van ver buiten 
het dorp te worden weggestopt.  

Contour bebouwingsplannen Stammenderbos 



Cursus Omgevingswet 
voor natuurorganisaties 
 

Wanneer men iets wil bouwen, aanleggen of 
organiseren, dan heeft de overheid daar ver-
schillende regels voor, vervat in wetten, be-
stemmingsplannen, verordeningen en ver-
gunningen. Om dit vaak ondoorzichtige 
woud van regels, die vaak ook niet op elkaar 
zijn afgestemd, te verbeteren en te vereen-
voudigen heeft het Rijk een groot aantal wet-
ten samengevoegd in één nieuwe wet voor 
de leefomgeving: de Omgevingswet.  

Deze wet treedt medio 2023 in werking, maar 
alle overheden zijn al jaren druk bezig met de 
voorbereiding. Voor de gemeentelijke ruimtelijke 
ordening  betekent het dat we straks nog twee 
planvormen hebben: de Gemeentelijke Omge-
vingsvisie en het Gemeentelijk Omgevingsplan. 

Kern van deze wet is dat alle sectorale plannen 
integraal in één plan worden opgenomen en dat 
de gemeente nadrukkelijk inwoners en andere 
belanghebbenden (bedrijven, verenigingen e.d.) 
betrekt bij de planvorming. Deze wet verlangt 
dus niet alleen inzet van gemeenten, maar ook 
van alle burgers. 

De Natuur en Milieufederatie heeft voor de aan-
gesloten organisaties een cursus uitgezet om 
zich hierop voor te bereiden. Onderstaand de 
link van beide cursusdelen, zodat ook jullie je 
alvast kunnen voorbereiden! 

Cursusdeel 1; https://youtu.be/T2BsKbAfdKY 

Cursusdeel 2: https://youtu.be/OlAGAes_-0E 
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Nog steeds illegale  
activiteiten in het  
Stammenderbos 
 
Bijna twee jaar na het voornemen van de 
provincie om te gaan handhaven op het 
illegale fietscrossen in het Stammender-
bos, gaat het gebruik nog steeds door en 
is er nog niets opgeruimd. Vanwaar die 
traagheid? 

Naar aanleiding van een melding in augus-
tus 2021 over illegale fiets/crossactiviteiten 
in het Natura 2000 gebied Stammenderbos, 
hebben wij de provincie gevraagd hierop te 
handhaven. Na onderzoek door de provin-
cie is gebleken dat het hier inderdaad gaat 
over illegale activiteiten in strijd met de Na-
tuurbeschermingswet, Habitatrichtlijnen en 
het Bestemmingsplan. 

Vervolgens heeft de provincie op 2 maart 
2022 de particuliere eigenaren per brief 
gesommeerd de illegale activiteiten te stop-
pen en het terrein weer in de oorspronkelij-
ke staat te herstellen. Ons werd later mee-
gedeeld dat deze herstelwerkzaamheden 
na de broedperiode (maart- augustus 2022) 
zouden starten. Omdat het opruimen van de 
crossbaan, de schansen e.d. met machines 
moet plaatsvinden heeft de eigenaar van 
het perceel bij de provincie subsidie aange-
vraagd om tevens Amerikaans Vogelkers te 
rooien in het bos, een maatregel in het ka-
der van het herstel van het natuurlijk ka-
rakter van het bos. Deze werkzaamheden 
zouden dan gelijktijdig uitgevoerd kunnen 
worden. 

Inmiddels is het maart 2023 en zijn er nau-
welijks werkzaamheden uitgevoerd. Het 
broedseizoen is weer gestart, een periode 
waarin in het bos niet gewerkt kan worden. 
Ook het crossen in het bos blijft helaas nog 
gewoon doorgaan. Ondanks aandringen bij 
provincie en gemeente is in het terrein op 
geen enkele wijze kenbaar gemaakt dat het 
crossen met de fiets of motor hier niet is 
toegestaan. Door eenvoudig enkele boom-
stammen op bepaalde plekken over het 
parcours te leggen, zou het crossen al ont-
moedigd kunnen worden. Wij hebben de 
gemeente en de provincie hier meermaals 
op gewezen, maar men wijst naar de trage 
afhandeling van de subsidieaanvraag. 

In februari kregen we te horen dat er pas in 
het najaar van 2023 opgeruimd wordt. Wij 
hebben, gezien de ervaring van de afgelo-
pen twee jaar, hier echter weinig vertrouwen 
in en overwegen daarom pers en politiek in 
te schakelen om het crossen deze zomer te 
ontmoedigen. 

  

 


